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„Baltijas foruma” pētnieks 

Šā gada pavasarī, tuvojoties Latvijas iestāšanās Eiropas Savienībā (ES) otrajai 
gadadienai, “Baltijas forums” veica ekspertu aptauju, kurā tika apkopoti 
vērtējumi par to, cik sekmīgi Latvija ir izmantojusi Eiropas integrācijas 
procesu sniegtās iespējas dažādās jomās un kādas varētu būt Eiropas 
Savienības attīstības perspektīvas. Galvenie ekspertu secinājumi ir šādi: 

 
• Latvija neskaidri ir nodefinējusi savas nacionālās intereses Eiropas 

Savienībā, uzskata vairākums ekspertu. Skaidru mērķu trūkums, 
politiskās gribas trūkums, pārvaldes sistēmas nekompetence un 
korupcija, pēc ekspertu domām, ir tie iemesli, kas neļauj Latvijai 
pilnībā realizēt savas iespējas ES. 

 
• Lai gan viedokļi dalījās, tomēr vairāk ir to ekspertu kas uzskata, ka 

Latvijas nacionālās intereses Eiropas Savienībā tiek aizstāvētas ļoti 
veiksmīgi vai drīzāk veiksmīgi. 

 
• Nav nevienas izteiktas jomas, kurās Latvijas un Eiropas Savienības 

integrācija bijusi pārmērīga, uzskata vairākums ekspertu. Savukārt 
daļa ekspertu uzskata, ka nepietiekama Latvijas un ES integrācija ir 
bijusi ekonomikā. 

 
• Eiropas Savienības gan īstermiņa, gan ilgtermiņa attīstības 

perspektīvas vairākums ekspertu vērtē pozitīvi. 
 

• Lai gan tika izteikti atšķirīgi viedokļi, tomēr daļa ekspertu izteicās, ka 
Latvijai būtu vēlams tāds ES modelis, kurā būtu ciešāka atsevišķu 
valstu savstarpējā sadarbība. Gadījumā, ja šāds sadarbības modelis 
veidosies, tad pēc ekspertu domām, Latvijai jācenšas iekļūt ciešākajā 
sadarbības lokā. Neviens no ekspertiem neatbildēja, ka Latvijai 
vajadzētu palikt ārpus ciešāk sadarbojušos valstu loka. Kopumā, 
aptaujātie eksperti, nevarēja sniegt skaidru atbildi par to, kā Latvijai 
būtu jārīkojas šādā situācijā. 

 

 


